
‘Wie heeft er nou water bij de 

wijn gedaan?’ 

Vrijdag 2 april  -  Door Manon de Boer 

 

Tweeënhalve dag kregen de Boxtelse oppositiepartijen om verbetervoorstellen in te 

leveren voor het nieuwe beleidsprogramma dat maandagavond gepresenteerd werd. 

Deadline: donderdagmiddag 1 april, twaalf uur. SP-fractievoorzitter Eric van den 

Broek noemt het ‘belachelijk’.   

 

Rustig in zijn kopje cappuccino roerend, 

begint hij te vertellen: ‚Het overleg om te 

komen tot een coalitie heeft eigenlijk vanaf 

het eerste moment in beslotenheid 

plaatsgevonden. Voor de mensen in Boxtel 

en de pers was het niet duidelijk welke 

onderwerpen er op de agenda staan en 

welke tegenstellingen de partijen zoal 

hebben.‛ 

Tijdens de gemeenteraadsverkiezingen 

deden er in Boxtel tien partijen op 23 

raadszetels mee. De grote winnaar werd de 

plaatselijke partij BALANS. ‚Zij heeft van 

het begin af aan erop aangestuurd om met 

de drie andere grote partijen, 

PvdA/GroenLinks, Democratische Partij 

Boxtel Liempde (DPBL) en Combinatie95, 

verder te praten‛, legt Van den Broek uit. 

Na de vorming waren er slechts enkele 

feedbackmomenten. ‚Er werd niet veel 

terugkoppeling gegeven op de inhoud. Het 

was meer als: ‘Er zijn vorderingen, we 

praten verder met deze partijen, bedankt en 

tot ziens.’ De oppositie kon kort reactie 

geven en dat was het dan.‛ Maandagavond 

werd er medegedeeld dat er tweeënhalve 

dag de tijd was om verbetervoorstellen in te 

leveren. 

Welke voorstellen hebben jullie uiteindelijk 

ingeleverd? 

‚Als oppositiepartijen hebben we maandag 

afgesproken een gezamenlijk standpunt in 

te nemen en een gezamenlijke verklaring 

te doen. Ik heb een brief geschreven waarin 

wij hebben gezegd dat we onze 

verkiezingsprogramma’s inleveren, want 

daarin staan al onze voorstellen. We hebben 

tegen Wim van der Zande, de formateur, 

gezegd: ‘Doe daar je voordeel mee voor 

twaalf uur en wij zullen met concrete 

verbetervoorstellen komen in de 

gemeenteraadsvergadering van 13 april. 

Wij volgen niet de lijn die u drie weken 

lang heeft gevolgd, maar doen dit in zijn 

openbaarheid.’ Dat is het idee wat we gaan 

doen 13 april.‛ 

Sluiten die verkiezingsprogramma’s dan 

wel goed aan bij het beleidsprogramma? 

‚Veel van de elementen die wij in 

hoofdlijnen in onze 

verkiezingsprogramma’s hebben staan, zijn 

ook in dit beleidsprogramma te vinden. 

Wat ik vreemd vind, is dat een aantal 

coalitiepartijen, met name BALANS, de 

afgelopen vier jaar voortdurend heeft 

geroepen: ‘Het is helemaal niks wat er hier 

gebeurt. Het roer moet compleet om.’ Nu 

zie je dat in grote lijnen hetzelfde beleid als 

in die vier jaar wordt aangehouden. Maar 

waar hebben welke partijen nou water bij 

de wijn gedaan en wat wil men echt voor de 

komende tijd gaan uitwerken?‛ 



U wilt dus duidelijkere keuzes hebben? 

‚Ja, je moet keuzes maken. Op landelijk 

niveau wordt er bezuinigd en dat zal 

betekenen dat er minder geld naar de 

gemeentes komt. Je moet goed kijken naar 

grote geldverslindende projecten en die zou 

je in de ijskast moeten zetten. Ik ben heel 

benieuwd welke daadwerkelijke keuzes er 

gemaakt gaan worden. Dat is niet af te 

leiden uit het beleidsprogramma.‛ 

De coalitie moet die keuzes voorlopig dus 

halen uit jullie verkiezingsprogramma’s? 

‚Die verkiezingsprogramma’s, dat was 

eigenlijk een politiek foefje om te zeggen 

dat we niet binnen twee dagen gaan 

reageren. We vonden het onfatsoenlijk hoe 

de procedure de afgelopen vier weken 

vorm heeft gekregen. Overigens kreeg ik 

als reactie op die brief nog wel een 

bedankmailtje van hem (Wim van der 

Zande, red.).‛ 

Een belangrijk punt uit het programma is 

de ‘No-nonsense aanpak’: gelijkwaardigheid 

en respect. Hierbij wordt ook de 

gemeenteraad genoemd. 

‚Dat is zeker een belangrijk punt, want in 

het verleden toen BALANS in de oppositie 

zat, is er vaak door deze partij op de man 

gespeeld. Ik ben zelf niet zo van politiek op 

de man spelen en houd het altijd wel bij de 

inhoud. Maar ze willen dat de politieke 

verhoudingen normaliseren. Mijn vrees is 

alleen dat deze coalitie nog wel eens 

rollenbollend over straat zou kunnen gaan. 

BALANS heeft de afgelopen vier jaar 

geroepen dat er meer daadkracht moet 

komen. Daar zal ik ze wel fijntjes aan 

herinneren op het moment dat die niet 

getoond wordt.‛ 

 

 

 

Uw verwachtingen van het beleid en de 

coalitie zijn dus negatief? 

‚Ik heb daar geen heel hoge pet van op. Dat 

mag wel duidelijk zijn. Je moet elkaar op de 

inhoud proberen te vinden. Daar buitenom 

moet je het zakelijk houden. Ik ben niet 

heel erg rancuneus ingesteld.‛ 

Maar u wilt 13 april de coalitie wel aardig 

verrassen met de verbetervoorstellen. 

‚Ik ga die voorstellen in ieder geval niet 

van tevoren doorsturen. Op dit moment 

vind ik het politiek handiger om dat niet te 

doen. Laat het maar even in het midden 

met welke voorstellen wij komen. De 

partijen moeten dan zelf ter plekke een 

standpunt innemen.‛ 

Twee weken bespreektijd gunt u ze dus 

zeker niet? 

‚Daarvan hebben we inderdaad gezegd: 

‘Nee, dat moeten we niet willen.’ Dan zou 

het ook niet duidelijk zijn voor de mensen 

in Boxtel waar die coalitiepartijen eigenlijk 

voor staan. We willen het dus graag in de 

openbaarheid gaan bespreken.‛ •


